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Zápis z Ústřední konference delegátů sekce chovatelů holubů 

konané v Pardubicích dne 4. září 2021. 
 
Jednání se zúčastnili pozvaní delegáti – z okresů: Brno, České Budějovice, Frýdek Místek, Havlíčkův 
Brod, Hodonín, Hradec Králové, Chomutov, Chrudim, Jičín, Jindřichův Hradec, Karviná, Kladno, Klatovy, 
Kolín, Kroměříž, Kutná Hora, Liberec, Litoměřice, Louny, Mělník, Náchod, Nový Jičín, Nymburk, 
Olomouc, Opava, Ostrava, Pardubice, Plzeň, Praha, Praha – západ, Rokycany, Sokolov, Strakonice, 
Svitavy, Šumperk, Tábor, Teplice, Třebíč, Uherské Hradiště, Ústí nad Orlicí, Vyškov. 
 
Delegáti – z klubů chovatelů holubů: bradavičnatých plemen holubů, českých bubláků, českých čejek 
a lysek, českých staváků, gigantů a výstavních holubů, hýlů a norimberských skřivanů, chocholatých 
staváků, moravských moráků, moravských pštrosů, moravských voláčů sedlatých a moravských 
bělohlávků, německých výstavních holubů, ostravských bagdet, pražských krátkozobých rejdičů, 
prácheňských káníků, rejdičů a racků, rysů, slezských plemen, strukturových holubů a velkých voláčů. 
 
Omluveni zástupci okresů: Břeclav, Děčín, Jihlava, Pelhřimov, Praha – východ, Přerov, Trutnov, Vsetín. 
Omluveni zástupci klubů: českých voláčů sivých. 
 
Konference se nezúčastnili tito pozvaní delegáti z jednotlivých okresů: Benešov, Beroun, Blansko, 
Bruntál, Český Lípa, Český Krumlov, Domažlice, Cheb, Jablonec nad Nisou, Jeseník, Karlovy Vary, Mladá 
Boleslav, Most, Písek, Plzeň – sever, Prachatice, Prostějov, Příbram, Rakovník, Rychnov nad Kněžnou, 
Semily, Tachov, Ústí nad Labem, Zlín, Znojmo, Žďár nad Sázavou. 
 
Konference se nezúčastnili tito pozvaní delegáti Klubů chovatelů holubů: benešovských holubů, 
brněnských voláčů, českých rejdičů a pražských středozobých rejdičů, kingů, koburských skřivanů a 
římanů, moravských bagdet, rakovnických kotrláků, slepičáků. 
 
Za ÚOK chovatelů holubů: Ing. Petr Gajda, Ing. Miroslav Otruba, Roman Kučera, Mgr. Bc. Alexandr 
Veselý, Jiří Holaň. 
Omluveni členové ÚOK chovatelů holubů: Mgr. Jaroslav Víšek, Drahomíra Dufková 
Za kontrolní komisi ÚOK: Ing. Václav Krůta, Oldřich Vízek   
Za komisi posuzovatelů: Jiří Holaň, Ing. Petr Gajda 
 
Tajemník ÚOK chovatelů holubů: Lucie Berná 
Hosté: Ing. Radek Novotný – místopředseda ÚVV ČSCH, Lubomír Kesner – člen ÚVV ČSCH. 
Omluveni hosté: Mgr. Ondřej Matouš – předseda ÚVV ČSCH 
 
 
 
Program konference: 



 
1)   Zahájení 
2)   Volba mandátové a návrhové komise  
3)   Zpráva mandátové komise  
4)   Schválení programu 
5)   Kontrola usnesení z minulé konference 
6)   Zpráva o činnosti sboru posuzovatelů holubů 
7)   Zpráva o plemenných chovech a šlechtitelské práci 
8)   Zpráva o činnosti komise pro standardy holubů 
9)   Zpráva o činnosti holubářské sekce Evropského svazu 
10) Zpráva o činnosti práce s mladými chovateli 
11) Zpráva o činnosti ÚOK chovatelů holubů za uplynulé období 
12) Zpráva o plnění rozpočtu sekce za uplynulé období 
11) Zpráva kontrolní komise sekce za uplynulé období 
12) Projednání a schválení organizačního řádu odbornosti a dalších vnitřních směrnic 
13) Projednání a schválení rozpočtu sekce na rok 2022 
14) Volba delegáta na Valnou hromadu ČSCH 2021 
15) Diskuse 
16) Usnesení 
17) Závěr 
 
Ad. 1) Zahájení 
 
Jednání svolala Ústřední odborná komise chovatelů holubů prostřednictvím e-mailem rozeslané 
pozvánky. Ústřední konferenci delegátů sekce chovatelů holubů zahájil Ing. Miroslav Otruba – 
místopředseda ÚOK chovatelů holubů ČSCH, který přivítal hosty a delegáty okresů. Připomněl 
významné osobnosti české holubářství, které nás v loňském roce opustily, a vyzval přítomné k uctění 
jejich památky minutou ticha. 
 
Ad. 2) Volba mandátové a návrhové komise 
 
Komise byly zvoleny v tomto složení: Mandátová a návrhová komise: MVDr. Václav Ráček – předseda, 
Kamil Fiala a př. Jiří Kristek – členové. Tito členové byli zvoleni také jako ověřovatelé zápisu. 
 
Ad. 3) Zpráva mandátové komise 
 
Mandátová komise konstatovala, že z pozvaných 75 okresů s 552 hlasy se konference zúčastnilo 41 
okresů s 341 hlasy. Z pozvaných 28 klubů se konference zúčastnilo 19 klubů. 
Př. Ráček konstatoval, že konference je usnášení schopná. 
 
 
Ad. 4) Schválení programu 
 
Př. Otruba vznesl dotaz, má-li někdo připomínky k programu. Př. Jaroslav Boukal navrhl jménem Klubu 
českého staváka doplnění programu o hlasování o možnosti určit si způsob posuzování na svých 
speciálních výstavách (možnost posuzovat neplatným bodovým způsobem na svých speciálních 
výstavách).  Př. Petržílka vystoupil s připomínkou, že by na programu konference mělo být schválení 
účetní uzávěrky za rok 2019 a 2020. Jelikož o doplněných bodech nejsou delegáti seznámeni, není tedy 
možné na dnešní konferenci o nich jednat. Ing. Gajda reagoval, že účetní uzávěrky jsou zahrnuty do 
jeho příspěvku a rovněž proběhla kontrola hospodaření ze strany Kontrolní komise sekce ústřední 
chovatelské sekce holubů. Program konference byl schválen ve stávajícím znění. 
 



V 10:30 hodin dorazil další delegát z okresu Sokolov s pěti hlasy (z důvodu nehody na komunikaci). 
Aktuální počet hlasů navýšen na 346. 
Př. Ráček zahájil hlasování o schválení programu konference. Program byl přijat. 
 
 
Ad. 5) Kontrola usnesení z minulé konference 
Konference ukládá:  
 
ÚOK zaslat na ÚVV požadavek na inventarizaci výstavních klecí pro holuby vč. požadavku na doplnění 
výstavního fundusu včetně požadovaných a doporučovaných rozměrů pro národní a jiné velké výstavy. 
Splněno – dopisem ze dne: 28.5.2019 č.j.32/2019 

 
ÚOK zaslat na ÚVV připomínky ke kvalitě kroužků včetně požadavku na jejich řazení.  
Splněno – dopisem ze dne: 28.5.2019 č.j.33/2019 

 
ÚOK dát do souladu veškeré směrnice vydané sekcí chovatelů holubů s celosvazovými předpisy a 
stanovami. 
Splněno – připraveno na dnešní jednání konference   
  
 
Ad. 6) Zpráva o činnosti sboru posuzovatelů holubů 
 
Vážení pánové, dovolte mi abych vás seznámil o činnosti sboru posuzovatelů za minulé období. 
V současné době má posuzovatelský sbor 58 členů a 8 adeptů na posuzovatele. Každý rok je svoláno 
shromáždění sboru, které je spojené s dvoudenním školením posuzovatelů. Vzhledem k letošní 
epidemiologické situaci v ČR proběhlo školení posuzovatelů pouze jednodenní. Již po několik let se 
školení koná v Pardubicích hotel Trim. Byl vytvořen model školení, který plně vyhovuje našim 
představám. Určité body programu jsou projednávány v rámci celého sboru. Školení jednotlivých 
plemen je rozděleno do skupin, kde je větší prostor pro diskuzi a ujednocení hodnocení jednotlivých 
plemen. V současné době máme jedenáct mezinárodních posuzovatelů. Toto číslo svědčí o vysoké 
odborné kvalitě našich posuzovatelů. Tito posuzovatelé jsou zváni do zahraničí k posuzování výstav 
všech stupňů. Touto cestou bych jim chtěl poděkovat za dobrou práci a propagaci českého holubářství. 
Nelze opomenout členy sboru kteří publikují odborné články v našem časopise Chovatel i v jiných 
odborných periodikách. Je velmi potěšitelné, že na přípravě přednášek se podílejí naši mladší kolegové, 
kteří k daným tématům přistupují zodpovědně s vysokou odbornou úrovní. Velká část členů sboru je 
zapojena v různých funkcích našeho holubářského života jak v rámci základních, okresních organizacích 
tak klubech a v neposlední řadě i ve vedení odbornosti. Je potěšitelné, že nastupuje mladá generace 
holubářů, která si nemusí nic dokazovat. Jsou to dobří chovatelé a posuzovatelé a je u nich záruka 
dobré práce. Když se podíváme po okolních státech našich kamarádů a přátel, tak tolik mladých lidí ve 
vedení nevidíme. Samozřejmě nikdo není dokonalý, ale kdo nic nedělá, ten nic nepokazí. Byl bych rád 
abychom byli nápomocni jejich práci, vytvořili jim prostředí, které nás všechny spojuje, a to je láska 
k holubům a kamarádským vztahům. Vážení přátelé, závěrem mé zprávy mi dovolte, abych vám popřál 
pevné zdraví a hodně radosti z chovu. Ať nám přeje doba, abychom se mohli potkávat na výstavách a 
mohli se radovat z našeho koníčku. 
Jiří Holaň poděkoval za pozornost. 
 
 
Ad. 7) Zpráva o plemenných chovech a šlechtitelské práci 
 
Př. Roman Kučera informoval účastníky konference k plemenným chovům.  
 



Smyslem plemenného chovu holubů je dlouhodobá šlechtitelská práce za účelem stabilizace daného 
plemenného typu, barevného rázu, kresby. 
 
Plemenné chovy pro rok 2019–2020: 
 

• Pro roky 2019-2020 bylo uznaných 34 plemenných chovů. 
• Povinnost vystavit tři holuby na následující národní výstavě splnilo 29 plemenných chovů. 
• Omluveny pro zdravotní problémy 3 plemenné chovy (př. Kelbl, př. Mareda 2x, 1x dodán jiný 

barevný ráz, 1x bez omluvy). 
• Pro rok 2021 máme uznáno 36 plemenných chovů. 

 
• Z důvodu zrušení celostátní výstavy byly stávající chovy prodlouženy a na žádost nově uznány 

u chovatelů. Pět chovů zrušeno – důvod úmrtí chovatele (př. Brückner), jeden chov zrušen 
důvod prodej barevného rázu (př. Kropáček). 

• Žádost o nové uznání 8 chovatelů a uznáno bylo 8 nových PCH: 
 
Roman Barcuch  rakovnický kotrlák černý sedlatý 
Ing. Zbyněk Čech modenka schieti černá 
Pavel Barna  rakovnický kotrlák červený, žlutý, černý, sedlatý,  

    modrý sedlatý           
Pavel Barna  orientální racek blondineta černá šupinatá 
Jiří Khajl  český stavák červený sedlatý 
                                                             

 
Povinnosti pro uznávací řízení plemenných chovů: 

• Žádost o příspěvek na veterinární činnost poslat do 20. 9. daného roku, DŮLEŽITÉ!! V hlavičce 
potvrzení musí být uvedeno ČSCH a IČO: 004 43 204 pod hlavičkou může být vaše jméno!!!!! 
DŮLEŽITÉ 

• Bohužel do tohoto datumu došly jen 3 žádosti o vyplacení dotace. 
• Žádosti chodily postupně až do konce listopadu, pokud bychom trvali striktně na dodržování 

povinností, výsledek vidíte, jelikož šlo o zažitou praxi, bylo to zohledněno. 
• Posuzováno bylo dodání dokladu dle předpisu, a povinnost vystavit tři holuby na národní 

výstavě. 
Plemenný chov – podpora: 

Žádalo a splnilo podmínky 23 plemenných chovů a vyplaceno bylo 23 000 Kč na veterinární 
činnost pro rok 2019. 
Pro rok 2020 podalo dotazník k 30. 11. splnilo 24 PCH a proplatilo se 23 356 Kč. 
Pro rok 2021 nutno vyplnit formulář a zaslat do 30. 11. 2021 na adresu ČSCH k rukám 
tajemnice. Po kontrole bude příspěvek vyplacen v průběhu 01/2022. 
Pro roky 2022-2023 bude podpora na PCH činit 2000 Kč na rok po splnění podmínek, vystavení 
holubů na následné výstavě, řádně vyplněné a včas odeslané hlášení o chovu. 

 
Plemenné chovy – změny ve směrnici pro uznávání PCH: 

Jednotný formulář o veterinární péči a hlášení o chovu odeslaný do 30. 11. daného roku. 
Nejméně 93 bodů součtem 752 bodů. 
Vzácné rázy národních plemen nejméně 93 bodu součtem 748 bodů. 
Mistr republiky v chovu holubů 760 bodů. 
Kontrolu PCH provádí min. jednou za dva roky jeden člen ÚOK plus jeden pověřený člen. 

 
Držitel PCH má právo, při dodržení předem stanovených podmínek, užívat označení PLEMENNÝ CHOV 
HOLUBŮ a prezentovat tak svůj chov v odborném tisku a na různých úrovních výstav. 

Příspěvek na klecné při uznávacím řízení 500 Kč (uznaný PCH). 



Podpora PCH částkou 2000 Kč/ chov rok 2022-2023. 
 
Plemenné chovy v číslech: 
Plemenné chovy  2015-16     37 PCH 
   2017-18      39 PCH 
   2019-20      34 PCH 
                              2021           36 PCH 

Veterinární péče za rok 2018 vyplaceno  25 073 Kč 
Veterinární péče za rok 2019 vyplaceno  23 000 Kč 
Veterinární péče za rok 2020 vyplaceno  23 356 Kč            
Kluby – sekce holubi 28 klubů 
Počet členů klubů:   
 
rok počet 

2011 – 1379  2016 - 1182 
2012 – 1358  2017 - 1151 
2013 – 1270  2018 - 1150 
2014 – 1254  2019 - 1125 
2015 – 1178  2020 - 1021 
 

 
Chovatelské kluby:  
Za rok 2021 zprávu o činnosti klubu + seznam členů zaslat do 31.1.2022!!! 
Šlechtitelský plán: 15 klubů zaslalo svoje šlechtitelské plány, umístěné jsou na webu. 
Hlášení o činnosti klubu za rok 2020 zaslalo do termín 24 klubů. Za rok 2020 nedodaly a nereagovaly 
kluby: českých rejdičů a pražských středozobých rejdičů, slepičáků, kingů, koburských skřivanů a 
římanů. 
Vyplacena podpora chovatelským klubům ve výši 84 000 Kč za rok 2020 na činnost klubu + podpora při 
výročí klubu.  

 
Málo početné rázy národních plemen (aktualizace na webových stránkách ČSCH). Vyznamenání 
zasloužilých členů podpora klubu při významném výročí. Pro rok 2021 podpora pro kluby cca 30 000 
Kč. 
 
Klubová činnost: 
Klubové výstavy – komorní, celostátního charakteru 
Celostátní, zemské výstavy – propagační voliéry, stánky, prodej předmětů, … 
Letní setkání – soutěž o mladého holuba, lepší komunikace mezi členy klubu, více času na neformální 
rozhovory. 
Propagace v tisku – časopis, stránky ČSCH, klubové web stránky, Facebook. 
Propagační předměty – zpravodaje, odznaky, nášivky, brožury. 
Propagace v zahraničí – obeslání výstav evropských, speciálních, odborné články u českých plemen. 
 
 
Ad. 8) Zpráva o činnosti komise pro standardy holubů 

Zprávu přednesl v zastoupení Mgr. Jaroslava Víška př. Ing. Petr Gajda. 
Složení standardové komise k 3. 1. 2020: Mgr. Jaroslav Víšek – předseda, MVDr. Václav Ráček, Jan 
Baláš, Martin Smetana a dva extérní spolupracovníci Ing. Jaroslav Krupka a Jiří Popelek DiS.  
 
Základní principy tvorby nového vzorníku: 
 



• aktualizace jednotlivých standardů 

• zjednodušení slovních popisů 

• zařazení všeobecné části 

• sjednocení barevných rázů a kreseb 

• kresby od Jean Louise Frindela, případně doplněné kresbami z vlastních zdrojů 

• jednotlivé vzorníky – stručné (snaha o zkrácení na max. 2 stránky) 

• DVD – součást tištěné verze vzorníku (doplňující fotografie, kresby, stanoviska klubů, …) 
 
Pracovní okruhy jednotlivých členů – Jaroslav Víšek: 

• koordinace práce  

• revize standardů plemen: - holubi strukturoví, rackové 

• katalogizace barevných rázů a kreseb holubů 

• v součinnosti s Romanem Kučerou (členem ÚOK) navázání spolupráce s jednotlivými kluby 
 

 
Pracovní okruhy jednotlivých členů – Martin Smetana: 
 

• revize standardů plemen: - holubi barevní, bubláci 

• katalogizace barevných rázů a kreseb holubů 

• foto materiál 
 
Pracovní okruhy jednotlivých členů – MVDr. Václav Ráček: 
 

• revize standardů plemen: - rejdiči, bubláci 

• všeobecná část vzorníku 

• metodika posuzování 

• katalogizace barevných rázů a kreseb holubů 

• foto materiál 
 
Pracovní okruhy jednotlivých členů: 
 
Ing. Jaroslav Krupka 

• katalogizace barevných rázů a kreseb holubů 

• foto materiál 

• revize standardů plemen: - holubi bradavičnatí 
Ing. Jiří Popelek 

• foto materiál 

• revize standardů plemen: - holubi voláči 
 
Činnost komise během epidemie, plány do budoucna 
V průběhu nákazové situace probíhaly schůzky standardové komise víceméně pravidelně (každou 
druhou středu v měsíci) formou videokonference. Práce na vzorníku probíhaly také pomocí e-mailu, 
sociálních sítí a telefonickými konzultacemi. V současné době se vracíme k původním osobním 
schůzkám. Do vzorníku byla po schválení zařazena plemena staropolský rys a saský měsíčkový holub. 
Standardy otiskl časopis Chovatel, připravujeme standard kalifornského holuba. 
 
 
 
Ad. 9) Zpráva o činnosti holubářské sekce Evropského svazu 
 
Zprávu přednesl Mgr. Bc. Alexandr Veselý.  



V minulém roce mělo proběhnout v Praze generální zasedání Evropského svazu, které se díky COVIDU 
19 nekonalo a taktéž Evropská výstava, která měla proběhnout v Rakousku.  
              Evropská unie v souladu s veterinární komisí Českého svazu chovatelů činí všechny možné 
kroky, aby se zpřísněná legislativa neuvedla v praxi a aby evropské výstavy mohly nadále probíhat. 
Aktuálně zatím žádné stanovisko není a musíme jen doufat. Za čtrnáct dní proběhne evropské zasedání 
v Dánsku a doufáme, že tam nám budou podány informace ohledně konání mezinárodních výstav. 
V roce nadcházejícím nás čekají dvě mezinárodní akce. V měsíci září proběhne mezinárodní školení ve 
Vídni 16. – 19. 9. 2022 a poté Evropská výstava v Kielcích v termínu 11. – 13.11.2022.  Všichni věříme, 
že obě tyto akce v příštím roce proběhnou a budeme moci začít fungovat normálně. 
Na žádost německých chovatelů a př. Františka Slepičky jsem přeložil vzorník Chebské straky do 
německého jazyka a na žádost klubu jsem přeložil také vzorník pražského rejdiče krátkozobého.  
 
Ad. 10) Zpráva o činnosti práce s mladými chovateli 
 
Zprávu za nepřítomnou př. Drahomíru Dufkovou přednesl př. Roman Kučera. 
V krátkosti informoval o celostátní soutěži MCH, která proběhla letos v Olomouci. V holubářské sekci 
soutěžil pouze jeden MCH. Vědomosti byly velmi průměrné až podprůměrné. Co se týká práce ÚOK 
měla zpracovanou na loňskou celostátní výstavu svoji soutěž pro holubáře, ale ta se bohužel nekonala. 
Rádi bychom soutěž uskutečnili při letošní celostátní výstavě. Soutěž bude jednodenní a základem 
budou jejich čtyři vystavení holubi, také rozlišení obrázku, poznávačky atd. Máme okolo osmi až deseti 
mladých chovatelů, s kterými bychom nadále chtěli pracovat a rozšiřovat jejich vědomosti. 
 
 
Ad. 11) Zpráva o činnosti ÚOK chovatelů holubů za uplynulé období přednášel Ing. Gajda 
 
ÚOK byla zvolena na volební konferenci dne 27. 5. 2018 v Pardubicích. ÚOK se sešla k jednání celkem 
6x v roce 2019 a 5x v roce 2020, a to vždy při příležitostí národních a zemských výstav, či při 
elektronickém jednání v době pandemie COVID - 19.    
ÚOK se zabývala: 

- příspěvkem pro chovatelské kluby slavící jubileum 
- podporou mladých chovatelů (OMCH)  
- úpravou programu pro tvorbu katalogu + databází plemen a barevnách variet   
- organizačním zajištěním CV Chovatel v Lysé nad Labem 2019 
- problematikou ke klubovým posuzovatelům klubu chovatelů ČS 
- uznávací řízení benešovských holubů ve stříkaném rázu 
- schválením směrnice na výchovu adeptů – rozšíření stávající směrnice o „klubové adepty“  
- příprava rozpočtu pro rok 2020 a rok 2021 
- vyhodnocením podpory klubům za rok 2019 a návrh podpory klubům pro rok 2020  
- následnou revokací a úpravou podpory chovatelským klubům pro rok 2020 (COVID)  
- přípravou uznávacího řízení pro PCH + následně prodloužení stávajících PCH a možnost nových 

PCH 
- zamítnutí dotace Klubu chovatelů českých staváků a následným odvoláním 
- činností „Klubových posuzovatelů v klubu chovatelů českých staváků “  
- kárným řízením s posuzovateli, kteří posuzovali 13. 12. 2018 na neplatné oceňovací lístky. 
- úpravou organizačního řádu odbornosti (doposud není schválen – COVID) 

úpravou směrnice pro uznání plemenného chovu (doposud není schválena – COVID) 
- pozastavení posuzovatelské činnosti př. Ostrému  
- přípravou a vlastním víkendovým školením pro adepty v roce 2019 
- aktualizace ceny náhrady holuba při ztrátách či úhynech na výstavách  
- přípravou výroby a distribuci nových posuzovatelských razítek a posuzovatelských průkazů 
- kárnou žalobou na předsedu a místopředsedu ÚOK podanou zástupci klubu ČS 



- vyznamenání Petra Čecha za dlouhodobou chovatelskou činnost v oblasti holubů a propagaci 
českého holubářství 

- zrušení EV v Rakousku v roce 2021 (COVID) + pořádáním EV v Polsku v roce 2022 
- personální změny v standardové komisi (ukončení na vlastní žádost) 

 
Co bylo v plánu na rok 2019–2020??? 
 

 Zpracování aktualizovaného organizačního řádu odbornosti holubů 
 Úprava stávajícího řádu pro posuzovatele 
 Podepsání smlouvy o nákupu kreseb pro připravovaný vzorník holubů 
 Příprava první série plemen pro nový vzorník holubů   
 Aktualizace směrnice pro uznávání plemenných chovů  
 Evropské školení posuzovatelů v Polsku (Wroclaw) 

 
Plán pro rok 2021-2022 
 

 Příprava plemenných chovů a CV Chovatel 
 Ukončení 1. kurzu pro adepty a závěrečné zkoušky adeptů 
 Přípravu dvoudenního školení pro adepty 
 Diskuse k odměnám za posuzování zvířat 
 Evropská výstava v Kielcích (PL)  
 Dokončení a tisk vzorníku holubů + elektronická verze 

 
Závěrem své zprávy předseda ÚOK Ing. Petr Gajda poděkoval za práci členům ÚOK, KK, Komisi sboru 
posuzovatelů a tajemnici paní Lucii Berné. 
 
 
 
Ad. 12) Zpráva o plnění rozpočtu sekce za uplynulé období 
 
Pro rok 2020 schválený vyrovnaný rozpočet s příjmy a výdaji ve výši 415 000 Kč. ČSCH muselo vrátit 
část vázané dotace (nezrealizovaná celostátní výstava) a tedy byla dotace krácena pro jednotlivé ÚOK. 
Skutečnost na straně příjmů 397 978 Kč na straně výdajů 266 316 Kč (úspora na cestovních výdajích, 
na paušálních náhradách…), nečerpáno 131 662Kč – přesunuto na přípravu vzorníků, (předpoklad 
krácení dotace ve výši 80 000 Kč – skutečnost -25 600 Kč). 
 

 Příspěvek ÚOK jednotlivým klubům = CELKEM 102 500 Kč (nárůst o cca 100 %) –   rok 2019      
52 860 Kč. 
84 000 Kč příspěvek klubům + příspěvek na jubilea klubům 

 Podpora PCH (veterinární prevence, …) cca 23 356 Kč/ rok  
              nově 2000 Kč/ chov (nárust o 100 %) 
  

 Nutnost složenky psát na ČESKÝ SVAZ CHOVATELŮ!!!  
 Rozpočet pro rok 2021 – 380 000 Kč – rozpočet určen rozpočtovými pravidly ÚVV ČSCH  

 
 
Ad. 13) Zpráva kontrolní komise sekce 
 
Jednání kontrolní komise ÚOK okrasných holubů proběhlo dne 9. 9. 2020 v Sekretariátu ČSCH. 
Přítomni: předseda komise – Ing. Václav Krůta, člen komise – Jiří Ludvík, člen komise – Oldřich Vízek, 
tajemnice – Lucie Berná. 
 



Program jednání komise: 
1) Kontrola činnosti ÚOK chovatelů holubů 
2) Kontrola hospodaření a účetních dokladů 
3) Řešení stížnosti a připomínek 
4) Návrh na opatření, doporučení 

 
Ad.1) Kontrola činnosti ÚOK chovatelů holubů 
 
Poslední zasedání ÚOK se konalo 13.11.2019 v Milovicích. Na jednání byla podána informace od Ing. 
Václava Krůty ohledně projednání kárné žaloby ze strany Klubu českého staváka na přítele Ing. Petra 
Gajdu a Ing. Miroslava Otrubu. Předseda kárné komise Ing. Václav Krůta informoval, že řízení bylo 
zastaveno z důvodu nedodání požadovaných podkladů ze strany Klubu českého staváka.  
 
 
Ad. 2) Kontrola hospodaření a účetních dokladů za rok 2019 
 
Výnosy     plán     skutečnost 
 
Podíl kroužky    250 000,- Kč   224 066,- Kč 
Podíl člen. známek     50 000,- Kč     50 000,- Kč 
Podíl dotace MZe     80 000,- Kč     80 000,- Kč 
Poplatky posuz.        35 000,- Kč     29 500,- Kč 
 
Celkem     415 000,- Kč   383 566,- Kč 
 
Náklady 
Paušální náhrady funkcionářů    60 000,- Kč   64 000,- Kč 
Cestovné    105 000,- Kč   25 572,- Kč 
Příspěvek na PCH, veterinu, kluby 112 000,- Kč   30 545,- Kč 
 
 
Výsledek hospodaření ÚOK za rok 2019 je opět kladný. 
K výraznému nečerpání nákladových položek došlo u cestovného a podpory PCH.    
 
 
Ad. 3) Řešení stížnosti a připomínek 
 
V průběhu roku 2019 nepřišla žádná oficiální stížnost. Přišel dopis od přítele Flíčka na stanovisko k 
posuzování holubů. Příteli Flíčkovi byla zaslána odpověď, kterou vypracovala kontrolní komise za 
součinnosti právníka a odsouhlasili ji všichni členové ÚOK. V došlé korespondenci bylo doručeno 
odvolání př. Ostrého k pozastavení jeho posuzovatelské činnosti. ÚOK rozhodla, že přítel Ostrý bude 
obeslán dopisem s výzvou na přezkoušení z důvodu neúčasti na školení posuzovatelů. 
 
Ad. 4) Návrh na opatření, doporučení 
 
Doporučení: 
Členové kontrolní komise doporučují ÚOK se zabývat trvalou neúčastí zástupců některých okresů na 
konferenci. Dále doporučují vyšší čerpání na podporu PCH a jednotlivých klubů chovatelů českých 
plemen. Členové kontrolní komise děkují všem funkcionářům chovatelské sekce holubů za odvedenou 
práci v uplynulém období. 
 
Ad. 14) Projednání a schválení organizačního řádu odbornosti a dalších vnitřních směrnic 



 
Delegátům konference byl rozeslán návrh organizačního řádu odbornosti a vnitřních směrnic. K datu 
26. 8. 2021 měly být zaslány připomínky ze stran okresů. Ing. Petr Gajda informoval přítomné, že 
k tomuto datu dorazilo několik připomínek, kterými se ÚOK zabývala a zapracovala. Dále přišla 
připomínka od př. Miloslava Flíčka ohledně §8 a §9 organizačního řádu. Př. Ing. Miroslav Kroft navrhl 
řešení, schválit organizační řád odbornosti krom těchto dvou paragrafů, které vstoupí v platnost až po 
přijetí a schválení kárného řádu ČSCH. Ing. Petr Gajda poděkoval za zaslání věcných připomínek a za 
návrh řešení a nechal zahájit hlasování. Organizační řád byl schválen s výjimkou §8 a §9, které vstoupí 
platnost po schválení kárného řádu ČSCH. 
PRO 285 PROTI 12 ZDRŽELO SE 49 
 
Dále bylo zahájeno hlasování ohledně směrnice pro uznávání plemenných chovů. Směrnice byla 
schválena v plném rozsahu. 
PRO 346  
 
 
Ad. 15) Projednání a schválení rozpočtu sekce pro rok 2022 
 
Ing. Petr Gajda představil připravený rozpočet roku 2022 a objasnil konkrétní položky. Rozpočet je 
připraven ÚVV ČSCH dle rozpočtových pravidel. Představený rozpočet je pro všechny sekce téměř 
stejný a kopíruje částky z předešlých rozpočtů. 

 

 
ROZPOČET 2022 – nákladová část (návrh předložen ÚVV ČSCH) 

 

 
 

512200 Cestovné funkcionářů 50 000,00 Kč 

512400 Cestovné do zahraničí 25 000,00 Kč 

51300   Náklady občerstvení, schůze, nájem, stravné 50 000,00 Kč 

518300 Příspěvek na zahraniční výstavy 50 000,00 Kč 

518880 Plemenné chovy, šlechtění 82 000,00 Kč 

521200 DPP 20 000,00 Kč 

523100 Paušální náhrady pro funkcionáře 50 000,00 Kč 

581800 Příspěvek Klubům 42 000,00 Kč 

              Svazová propagace 0,00 Kč 

              Odborná literatura 1 000,00 Kč 

              Reprezentace dary 0,00 Kč 

              Ceny dary výstavy 10 000,00 Kč 

              Ubytování dle potřeb 

              Mezinárodní styk – poplatky dle potřeb 

 
 

celkem náklady 380 000,00 Kč 
 
 
Ad. 16) Volba delegáta na Valnou hromadu ČSCH 2021 
 
Úkolem konference, bylo navržení delegáta na Valnou hromadu ČSCH 2021. Komise navrhla předsedu 
ÚOK Ing. Petra Gajdu v případě potřeby bude náhradník zvolen ze členů ÚOK. Př. Otruba nechal 
přítomné o návrhu hlasovat. Návrh byl jednohlasně přijat. 
 
Ad. 17) Diskuze 



 
Př. Boukal se dotázal na zprávu o plemenných chovech, kde zazněla informace o tom, že ÚOK 

neuznala dotaci pro Klub českých staváků. Dále upozornil, že klub pociťuje diskriminaci ohledně svých 
členů a uvedl případ vyloučení jejich člena z výstavy, protože měl na hlavě žlutou kšiltovku s nápisem 
český stavák. Vše vzniká kvůli požadavku klubu, který chce na svých výstavách posuzovat dle svých 
představ. 

Př. Kristek upozornil pana Boukala, že situace s vyloučením jejich člena se stala na výstavě, kde 
také on posuzoval a má mylné informace. Člen byl vyloučen z důvodu, že v den posuzování se 
pohyboval po areálu, kde nemá co dělat, protože výstava je pro veřejnost v den posuzování uzavřena. 
Nikoliv z důvodu toho, co měl nebo neměl na hlavě.  

Př. Bek oznámil ohledně neuznané dotace pro Klub českého staváka, že vystavovali na výstavě 
v Německu a na žádost pořadatele výstavy se posuzovalo naším bývalým způsobem. Neuznání dotace 
dle něho sloužilo jako pomsta klubu, že nechtějí posuzovat na evropský posuzovací lístek a dopředu ví, 
jak vše dopadne, i když definitivní verdikt ještě nepadl. Klubu je sto let a existoval bez dotace ÚOK a 
bude bez ní existovat i nadále. 

Př. Gajda nechtěl přítomné zatěžovat dalším vysvětlováním, proč nebyla dotace klubu uznána. 
Informoval, že momentálně celou věc řeší kontrolní komise ÚVV ČSCH a dokud nepadne stanovisko 
z jejich strany, je zbytečné to dál rozebírat. ÚOK dotaci zamítal a má k tomu své zdůvodnění. Kontrolní 
komise ÚOK chovatelů holubů má k celé věci stejné stanovisko jako ÚOK. 

Př. Petržílka informoval, že byl požádán ze strany ÚOK o napsání nekrologu do časopisu 
Chovatel týkající se náhlého úmrtí dlouholetého člena sboru posuzovatelů př. Stanislava Brücknera. 
Nekrolog byl napsán, jak jsem nejlépe uměl a v duchu toho, jak jsem přítele Brücknera znal z vlastní 
zkušenosti zmínil př. Petržilka a dál pokračoval. Ve chvíli, kdy nekrolog vyšel v časopise Chovatel, jsem 
obdržel oficiální dopis z Klubu českého staváka. K mému údiv jsem byl nařčen př. Mačkem, jak jsem si 
mohl dovolit psát, tak lichotivě o člověku, který si to vůbec nezaslouží. Celý text soukromého dopisu si 
klub nestydatě vyvěsil na svoje webové stránky. Chtěl bych klubu pouze vzkázat – PÁNOVÉ STYĎTE 
SE!!! 

Př. Roman Kučera vyzval zástupce Klubu českého staváka ke stažení dopisu př. Mačka 
z webových stránek klubu. 

Př. Bek vznesl připomínku k bílé barvě nánožních kroužků na holuby pro rok 2021.  
Př. Gajda vysvětlil situaci ohledně šesti určených barev Evropského svazu, které se postupně 

opakují. Na evropském školení ve Wroclawi byla tato záležitost také diskutována a zástupci Polského 
svazu navrhovali změnu barvy na červenou. Uvidíme, zda tyto připomínka budou zapracovány.  
Dále předseda ÚOK odpověděl př. Flíčkovi na dotaz ohledně vyplacení odměn funkcionářům, které dle 
něj nebyly schváleny. Bylo konstatováno, že nejde o odměny, nýbrž o paušální náhrady, které jsou 
schváleny v rozpočtu sekce vždy pro následují rok a že dojde k revokaci usnesení.  
 Př. Ráček nastolil diskuzi o zlepšování posuzování na výstavách. Zlepšení vidí ve zdokonalování 
systému posuzování a ve smyslu výchovy posuzovatelů. 
 Př. Vízek vystoupil jako člen KK se svým nesouhlasným stanoviskem o neuznání dotace Klubu 
českého staváka. Konstatoval, že na jednání ÚKK ČSCH byl přizván pouze předseda KK Ing. Václav Krůta. 
Další diskutující nebyl a diskuse byla ukončena př. Otrubou. 
 

 
Ad. 18) Návrh na usnesení + usnesení 

Přednesl MVDr. Václav Ráček – předseda návrhové komise 
 
Z celkového počtu 75 okresů disponujících 552 hlasy je na dnešní konferenci přítomno 42 okresů 
disponujících 346 hlasy, tj. 62,7 % a konference je tedy usnášeníschopná. 
Z celkového počtu 28 klubů se konference zúčastnilo 19 klubů. 
1. Konference schvaluje: 
 



Volbu návrhové, mandátové komise a ověřovatelé zápisu ve složení: předseda MVDr. Václav Ráček, 
členové Kamil Fiala a Jiří Kristek. 
Program jednání konference v plném rozsahu uvedeném na pozvánce. 
 
 
Zprávu o činnosti ÚOK chovatelů holubů za rok 2019, 2020 přednesenou Ing. Petrem Gajdou 
Zprávu kontrolní komise za rok 2019, 2020. 
Schvaluje Organizační řád chovatelské sekce holubů s odkladem platnosti poslední věty §8 a §9, které 
začnou platit po novelizaci nadřazeného vnitřního dokumentu – Kárného řádu ČSCH. 
Schvaluji směrnici pro uznávaní plemenných chovů holubů. 
Schvaluje rozpočet (výdajovou část) sekce chovatelů holubů na rok 2022 v celkové výši 380 tis. Kč. 
Volbu delegáta za sekci chovatelů holubů na valnou hromadu ČSCH a to předsedu Ing. Petra Gajdu. 
 
2. Konference bere na vědomí: 
Zprávu předsedy o činnosti Sboru posuzovatelů holubů (př. Holaň). 
Zprávu o plemenných chovech a šlechtitelské práci (př. Kučera). 
Zprávu o činnosti holubářské sekce Evropského svazu (př. Veselý). 
Zprávu o činnosti práce s mladými chovateli. 
Zprávu o činnosti komise pro standardy holubů. 
  
Návrh usnesení byl schválen delegáty konference PRO 338 ZDRŽEL SE  8 
 

Ad. 19) Závěr 

Přítel Ing. Petr Gajda poděkoval delegátům a hostům konference za vstřícné a konstruktivní jednání, 
popřál jim hodně zdaru v chovatelské činnosti a jednání konference ukončil v 15.00 hodin. 
 
 
Ověřovatel zápisu: MVDr. Václav Ráček, Kamil Fiala, Jiří Kristek 
 
Zapsala: tajemnice ÚOK – Lucie Berná 
 


